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AMERICAN EXPRESS CORPORATE PROGRAMME

Agreement on Identification under the German Money Laundering Act (GwG) as a Reliable Third Party
Appendix ZV3 (01.2022)

 Recitals
American Express® issues cards in euros in Germany. American Express is an obliged entity in the sense of  
Section 2(1) item 2 of the German Money Laundering Act (GwG).

American Express issues American Express Corporate Cards to employees of the company as well as some or all 
subsidiaries and affiliates in the sense of Section 15 of the German Stock Corporation Act (AktG) (‘Group 
Companies’).

On the basis of this Agreement, the company, as a reliable third party, shall identify current and future card owners 
pursuant to Section 154 of the German Fiscal Code (AO) and the relevant provisions of the German Money 
Laundering Act (GwG), as well as any official statements of the German Federal Financial Supervisory Authority 
(BaFin).

1. Identification by the company
As a reliable third party, the company undertakes to identify and authenticate card owners in accordance with  
the general requirements of the German credit sector and with consideration for the statutory requirements of 
Section 154 AO, the provisions of the German Money Laundering Act (GwG) and the relevant official statements  
of the German Federal Financial Supervisory Authority (BaFin), and to create a legible copy of the personal identity 
document (front and rear side) or passport and attach it to the application.

2. Duties of the company
2.1 On the basis of a valid personal identity document or passport, the company shall complete a form or card 

application (‘Form’) provided by American Express with the full name of the card owner who is present  
in person as well as his or her date and place of birth, address (if provided) and nationality, as well as the  
type, number and issuing authority of the personal identity document or passport. The company shall ensure  
that the card owner and the person in charge of identification for the company sign the Form in the appropriate 
places and that the person in charge of identification prints his or her name in block capitals on the form.  
The legally binding signature of the person in charge of identification and the company stamp represent 
confirmation by the company that it has duly carried out identification and obtained the signature of the  
card owner. 

2.2 The obligations in section 2.1 apply even if the card owner is personally known to the person in charge  
of identification.

2.3 Only valid national passports or personal identity documents of a third country that meet the requirements of 
Section 1(2) of the German Act on Identity Cards and Electronic Identification (PAuswG) may be used to 
identify citizens of a third country.

2.4 After it has carried out the identification procedure, the company shall send the Form and a copy of the 
personal identity document or passport directly to  
 American Express Europe S.A. (Germany branch), Theodor-Heuss-Allee 112, 60486 Frankfurt am Main

2.5 The company shall only appoint reliable employees (persons in charge of identification) who can guarantee 
the due execution of the identification procedure to carry out the identification procedure.

2.6 The company shall brief the persons in charge of identification on their statutory duty to identify card owners 
on the basis of the information sheet ‘Important Information on Internal Identification’ (Annex 1) provided by 
American Express. At the request of American Express, the company shall confirm that the information sheet 
has been issued to the persons in charge of identification. 

2.7 The company grants American Express – namely its money laundering reporting officer and his or her deputy – 
the right to verify that it is duly carrying out identification procedures in each business operation of the 
company, especially the reliability of the company and the system put in place by the company to notify 
employees and verify employee reliability. The company must be given at least 24 hours of prior notice of such 
inspections. When such inspections are being carried out, the company shall provide American Express with 
reasonable support at all times. Where the obligation to identify card owners under this Agreement is 
concerned, the company consents to any and all controls and checks by the supervisory authorities with 
jurisdiction over American Express on its premises and, in this regard, undertakes to cooperate in any way.

2.8 The company authorises American Express to train those of its employees who have been tasked with 
identification in the relevant statutory and regulatory requirements and regulations during normal business 
hours, and to this end is prepared to allow the training to be carried out on its own premises. If the training is 
provided by the company, the company shall ensure that the content of the training course concerning the 
prevention of money laundering and the financing of terrorism is always taught. American Express can 
demand that this be documented and that the company obtain separate confirmations from employees that 
they have participated in the training units and received training documents and present them to American 
Express. American Express shall provide the company and the persons in charge of identification with an 
online training course. In addition to the information sheet, the training course provides information on the 
most important aspects of identification(identifizierungstraining.amex-corporate.de). 

2.9 The company undertakes to cooperate in contractually amending the duties of the company, as a reliable third 
party, if the measures agreed with the company are deemed unreasonable or insufficient by the audit of the 
annual financial statements or the relevant supervisory authority. This also applies in the event of changes to 
the provisions of the German Money Laundering Act (GwG) which affect the duties of the company as a 
reliable third party.

2.10 The company shall ensure that each Group Company acknowledges, observes and complies with the 
obligations in sections 2.1 to 2.8 with regard to the identification of their employees, implements the resulting 
processes and implements and observes any contractual amendments in the sense of section 2.9 without 
undue delay. At the request of American Express, the company must provide suitable evidence or written 
confirmation of this. In particular, the company shall ensure that the control rights of American Express and 
the relevant supervisory authority (section 2.7) as well as the training rights (section 2.8) also apply with 
regard to the Group Companies. The company shall notify the Group Companies for which American Express 
Corporate Cards are issued and which acknowledge the obligations in section 2 of this Agreement without 
undue delay and in writing. Likewise, the company shall notify American Express without undue delay and in 
writing if a Group Company does not acknowledge the obligations concerning identification.
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Vereinbarung über die Identifizierung nach dem Geldwäschegesetz als zuverlässiger Dritter
Anlage ZV3 (01.2022)

 Präambel
American Express® ist in Deutschland Emittent von Karten in Euro-Währung. American Express ist gemäß § 2 
Abs. 1 Ziffer 2 GwG Verpflichtete des Geldwäschegesetzes.

American Express gibt für die Mitarbeiterinnen und Mitarbeiter des Unternehmens sowie einzelner oder aller 
Tochterunternehmen bzw. mit dem Unternehmen im Sinne des § 15 des Aktiengesetzes (AktG) verbundener 
Unternehmen (nachfolgend „Konzernunternehmen“) American Express Corporate Karten heraus.

Auf der Grundlage der vorliegenden Vereinbarung wird das Unternehmen als zuverlässiger Dritter die Identifizie-
rung der bestehenden Karteninhaber bzw. zukünftigen Karteninhaber (Karteninhaber) gemäß § 154 AO und der 
einschlägigen Regelungen des Geldwäschegesetzes (GwG) sowie etwaigen Verlautbarungen der Bundesanstalt 
für Finanzdienstleistungsaufsicht (BaFin) durchführen.

1. Identifizierung durch das Unternehmen
Das Unternehmen verpflichtet sich, als zuverlässiger Dritter die Identifizierung bzw. Legitimationsprüfung der 
Karteninhaber gemäß den allgemein üblichen Anforderungen der deutschen Kreditwirtschaft unter Berück-
sichtigung der gesetzlichen Anforderungen in der jeweils gültigen Fassung des § 154 AO und des GwG anzu-
fertigen sowie der einschlägigen Verlautbarungen der BaFin vorzunehmen und eine gut leserliche Kopie des vor-
gelegten Personalausweises (Vorder-und Rückseite) oder Reisepasses anfertigt und dem Antrag beifügen.

2. Pflichten des Unternehmens
2.1 Das Unternehmen wird anhand eines gültigen Personalausweises oder Reisepasses den vollständigen 

Namen des persönlich anwesenden Karteninhabers sowie Geburtsdatum, Geburtsort, Anschrift (soweit 
sie darin enthalten sind), Staatsangehörigkeit, Art, Nummer und ausstellende Behörde des Personalaus-
weises oder Reisepasses in einem von American Express zur Verfügung gestellten Formular oder Karten-
antrag (Formular) erfassen. Das Unternehmen sorgt dafür, dass das Formular an den hierfür vorgesehenen 
Stellen von dem Karteninhaber und dem vom Unternehmen benannten Identifizierungsverantwortlichen 
des Unternehmens unterschrieben wird und dieser seinen Namen in Druckbuchstaben auf dem Formular 
angibt. Mit der rechtsverbindlichen Unterschrift dieses Identifizierungsverantwortlichen und dem Anbrin-
gen des Firmenstempelabdrucks bestätigt das Unternehmen, die Identifizierung ordnungsgemäß durch-
geführt und die Unterschrift des Karteninhabers eingeholt zu haben. 

2.2 Die Verpflichtungen nach Ziffer 2.1 bestehen auch dann, wenn der Karteninhaber dem Identifizierungs-
verantwortlichen persönlich bekannt ist.

2.3 Zur Identifizierung von Staatsangehörigen eines Drittstaats können ausschließlich jeweils gültige nationale 
Reisepässe oder Personalausweise eines Drittstaats, die den Anforderungen des § 1 Abs. 2 des Gesetzes 
über Personalausweise entsprechen, verwendet werden.

2.4 Nach Durchführung der Identifizierung wird das Unternehmen das Formular sowie eine Kopie des Personal-
ausweises oder Reisepasses unverzüglich und unmittelbar übersenden an  
 American Express Europe S.A. (Germany branch), Theodor-Heuss-Allee 112, 60486 Frankfurt am Main

2.5 Das Unternehmen wird im Rahmen der Identifizierung ausschließlich zuverlässige Mitarbeiter (Identifizie-
rungsverantwortliche) einsetzen, die Gewähr für die ordnungsgemäße Durchführung der Identifizierung 
bieten.

2.6 Das Unternehmen wird die Identifizierungsverantwortlichen über die gesetzlichen Pflichten der Karten-
inhaberidentifizierung anhand eines von American Express bereitgestellten Informationsblatts „Wichtige 
Informationen zur unternehmensinternen Identifizierung“ (Anlage 1) unterrichten. Das Unternehmen wird 
auf Anforderung von American Express die Aushändigung des Informationsblatts an die Identifizierungsver-
antwortlichen bestätigen. 

2.7 Das Unternehmen gewährt American Express, namentlich deren Geldwäschebeauftragten sowie deren 
Stellvertretern, das Recht, sich in dem jeweiligen Geschäftsbetrieb des Unternehmens von der Sicherstel-
lung ordnungsgemäßer Identifizierung, insbesondere der Zuverlässigkeit des Unternehmens und des von 
diesem geschaffenen Systems der Mitarbeiterinformation und Überprüfung der Mitarbeiterzuverlässig-
keit, zu überzeugen. Entsprechende Überprüfungen sind dem Unternehmen mindestens 24 Stunden vor-
her anzuzeigen. Bei der Durchführung der vorgenannten Prüfungen wird das Unternehmen American 
Express jederzeit Unterstützung in zumutbarem Umfang gewähren. Soweit es die Verpflichtung zur Identi-
fizierung der Karteninhaber nach dieser Vereinbarung betrifft, erklärt sich das Unternehmen mit etwaigen 
Kontrollen und Prüfungen durch die für American Express zuständigen Aufsichtsbehörden in seinem 
Geschäftsbetrieb einverstanden und verpflichtet sich insoweit zur Mitwirkung in jeglicher Form.

2.8 Das Unternehmen gewährt American Express das Recht, die mit der Identifizierung betrauten Mitarbei-
ter des Unternehmens hinsichtlich der geltenden gesetzlichen und aufsichtsrechtlichen Anforderungen  
und Vorschriften während der üblichen Arbeitszeiten zu schulen, und erklärt sich zu diesem Zweck 
bereit, die Schulung auch in seinem Geschäftsbetrieb durchführen zu lassen. Werden die Schulungen 
durch das Unternehmen vorgenommen, so stellt dieses sicher, dass die Schulungsinhalte zur Verhinde-
rung von Geldwäsche und Terrorismusfinanzierung stets vermittelt werden. American Express kann 
verlangen, dass hierüber ein besonderer Nachweis geführt wird und das Unternehmen eine gesonderte 
Bestätigung der Mitarbeiter über die Teilnahme an diesen Trainingseinheiten sowie den Empfang  
von Schulungs unterlagen einholt und American Express vorlegt. American Express stellt dem Unter-
nehmen und den Identifizierungsverantwortlichen eine Online-Schulung zur Verfügung. Diese Schulung 
informiert zusätzlich zu dem Informationsblatt über die wichtigsten Aspekte der Identifizierung  
(identifizierungstraining.amex-corporate.de). 

2.9 Das Unternehmen verpflichtet sich, an einer Vertragsänderung hinsichtlich der Pflichten des Unterneh-
mens als zuverlässiger Dritter mitzuwirken, sofern die mit dem Unternehmen vereinbarten Maßnahmen im 
Rahmen der Jahresabschlussprüfung oder durch die zuständige Aufsichtsbehörde als nicht angemessen 
oder nicht ausreichend angesehen werden. Dies gilt auch für den Fall einer Änderung der Vorschriften des 
Geldwäschegesetzes, welche die Pflichten des Unternehmens als zuverlässiger Dritter berührt.

2.10 Das Unternehmen wird sicherstellen, dass die jeweiligen Konzernunternehmen hinsichtlich der von ihnen 
durchgeführten Identifizierung ihrer Mitarbeiter die Verpflichtungen aus den vorstehenden Ziffern 2.1 bis 
2.8 anerkennen, beachten und befolgen, die hieraus resultierenden Prozesse implementieren und etwaige 
Vertragsänderungen nach Ziffer 2.9 unverzüglich umsetzen und beachten werden. Auf Verlangen von Ame-
rican Express hat das Unternehmen hierüber einen geeigneten Nachweis oder eine schriftliche Bestäti-
gung zu erbringen. Insbesondere wird das Unternehmen sicherstellen, dass die Kontrollrechte von Ameri-
can Express und der zuständigen Aufsichtsbehörde (Ziffer 2.7) sowie die Schulungsrechte (Ziffer 2.8) auch 
im Verhältnis zu den Konzernunternehmen gelten. Das Unternehmen wird diejenigen Konzernunterneh-
men, für die American Express Corporate Karten herausgegeben werden und welche die Verpflichtungen 
aus Ziffer 2 dieser Vereinbarung anerkennen, umgehend schriftlich mitteilen. Ebenso wird das Unterneh-
men American Express unverzüglich schriftlich mitteilen, wenn ein Konzernunternehmen die Verpflichtun-
gen hinsichtlich der Identifizierung nicht anerkennt.
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3. The company as a vicarious agent
The company shall act as a vicarious agent of American Express with regard to the identification of card owners.

4.  Duties of American Express
American Express shall ensure that the company is notified of the relevant statutory and regulatory requirements 
and regulations concerning identification in good time. The company shall be notified by means of an enclosed 
information sheet (Annex 1) prior to the commencement of its identification activities. The information sheet is 
separate from any training that might be provided to the employees of the company.

5. Duration
5.1 This Agreement is concluded on an indefinite basis. It shall end automatically upon the termination of the 

business relationship. 

5.2 The provisions above notwithstanding, the Agreement can be terminated for cause at any time. In particular,  
a party has cause if 

 a.  the other party has become the subject of insolvency proceedings that have been opened against it,  
if said party has applied for insolvency or composition proceedings or if the initiation of insolvency 
proceedings has been rejected due to insufficient assets to cover the costs of the proceedings;

 b.  the German Federal Financial Supervisory Authority (BaFin) or another authority with jurisdiction over 
American Express orders or demands the termination of the Agreement;

 c.  the other party discontinues its main business activities, enters liquidation or is dissolved;

 d.  a supervisor is appointed to one party on the orders of the German Federal Financial Supervisory 
Authority (BaFin) or the courts.

5.3 Furthermore, American Express has cause to terminate this Agreement and the framework agreement if the 
company infringes the obligations set out in section 2 of this Agreement.

6. Miscellaneous
6.1 If any provision of this Agreement should be ineffective, unlawful or unenforceable, this shall not affect the 

effectiveness of the remaining provisions of this Agreement. Any such ineffective, unlawful or unenforceable 
provision is to be replaced by an effective, lawful and enforceable provision which reflects the economic 
interests of the parties. The same applies to any loopholes in this Agreement.

6.2 Amendments to this Agreement must be made in writing. Emails do not satisfy the written form requirement. 
Termination must be carried out in writing. Section 126b (‘Written form’) of the German Civil Code (BGB)  
is excluded.

6.3 This Agreement is subject to German law. The place of jurisdiction for all disputes arising from or in connection 
with this Agreement is Frankfurt am Main, Germany.
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American Express Europe S.A. (Germany branch)

Surname of the signatory in block letters

First name of the signatory in block letters

Date (DD/MM/YY) Town/City 

Company stamp and signature 

Surname of the signatory in block letters

First name of the signatory in block letters

Date (DD/MM/YY) Town/City 

Company stamp and signature

Übertrag Firma von Seite 1

Surname of the signatory in block letters

First name of the signatory in block letters

Date (DD/MM/YY) Town/City 

Company stamp and signature 

Surname of the signatory in block letters

First name of the signatory in block letters

Date (DD/MM/YY) Town/City 

Company stamp and signature
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3. Unternehmen als Erfüllungsgehilfe
Das Unternehmen wird im Rahmen der Identifizierung der Karteninhaber als Erfüllungsgehilfe von American 
Express tätig.

4.  Pflichten von American Express
American Express stellt sicher, dass das Unternehmen über die geltenden gesetzlichen und aufsichtsrechtlichen 
Anforderungen und Vorschriften hinsichtlich der Identifizierung rechtzeitig informiert wird. Dies wird vor Beginn 
der Identifizierungstätigkeit in Form eines beigefügten Informationsblatts (Anlage 1) geschehen. Hiervon zu tren-
nen ist eine gegebenenfalls stattfindende entsprechende Schulung der Mitarbeiter des Unternehmens.

5. Laufzeit
5.1 Diese Vereinbarung wird auf unbestimmte Zeit geschlossen. Sie endet, ohne dass es einer gesonderten 

Kündigung bedarf, automatisch mit Beendigung der Geschäftsbeziehung. 

5.2 Unbeschadet der vorstehenden Bestimmungen kann diese Vereinbarung jederzeit aus wichtigem Grund 
gekündigt werden. Ein wichtiger Grund liegt insbesondere vor, wenn 

 a.  die andere Partei Gegenstand eines Insolvenzverfahrens geworden ist, das gegen sie eröffnet wurde, 
oder besagte Partei ein Insolvenz- bzw. Vergleichsverfahren beantragt hat oder wenn die Eröffnung 
eines Insolvenzverfahrens mangels Masse zur Deckung der Verfahrenskosten abgelehnt wird;

 b.  die BaFin oder eine andere für American Express zuständige Behörde die Beendigung dieser Verein-
barung anordnet oder verlangt;

 c.  die andere Partei ihre Hauptgeschäftstätigkeit einstellt, die Liquidation betreibt oder aufgelöst wird;

 d.  für eine Partei auf Anordnung der BaFin oder der Gerichte eine Aufsichtsperson bestellt wird.

5.3 Für American Express liegt darüber hinaus ein wesentlicher Grund zur Kündigung dieser Vereinbarung und 
des Rahmenvertrages vor, wenn das Unternehmen gegen die Verpflichtungen gemäß Ziffer 2 dieser Verein-
barung verstößt.

6. Verschiedenes
6.1 Sollte eine Bestimmung dieser Vereinbarung unwirksam, rechtswidrig oder undurchführbar sein, so wirkt 

sich dies nicht auf die Wirksamkeit der übrigen Bestimmungen dieser Vereinbarung aus. Eine solche 
unwirksame, rechtswidrige oder undurchführbare Bestimmung ist durch eine wirksame, rechtsgültige 
bzw. durchführbare Bestimmung zu ersetzen, die den wirtschaftlichen Interessen der Parteien entspricht. 
Gleiches gilt für etwaige Regelungslücken in der vorliegenden Vereinbarung.

6.2 Änderungen dieser Vereinbarung bedürfen der Schriftform. E-Mails genügen dem Schriftformerfordernis 
nicht. Die Kündigung bedarf der Schriftform. § 126 b BGB (Textform) ist ausgeschlossen.

6.3 Die vorliegende Vereinbarung unterliegt deutschem Recht. Gerichtsstand für sämtliche Streitigkeiten, die 
sich aus oder im Zusammenhang mit dieser Vereinbarung ergeben, ist Frankfurt am Main, Deutschland.

AMERICAN EXPRESS CORPORATE PROGRAMME – ANLAGE ZV3 (01.2022)

 American Express Europe S.A. (Germany branch)

Name des Unterzeichnenden in Druckschrift

Vorname(n) des Unterzeichnenden in Druckschrift

Datum (TT/MM/JJ) Ort 

Firmenstempel und Unterschrift 

Name des Unterzeichnenden in Druckschrift

Vorname(n) des Unterzeichnenden in Druckschrift

Datum (TT/MM/JJ) Ort 

Firmenstempel und Unterschrift

Übertrag Firma von Seite 1

Name des Unterzeichnenden in Druckschrift

Vorname(n) des Unterzeichnenden in Druckschrift

Datum (TT/MM/JJ) Ort 

Firmenstempel und Unterschrift 

Name des Unterzeichnenden in Druckschrift

Vorname(n) des Unterzeichnenden in Druckschrift

Datum (TT/MM/JJ) Ort 

Firmenstempel und Unterschrift
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Annex 1 to the Agreement on Identification under the German Money Laundering Act (GwG) as a Reliable Third Party:  

Important Information on Internal Identification

(01.2022)

American Express is a payment institution and as such, is subject  

to the provisions of the German Money Laundering Act (GwG) in  

Germany.

On the basis of the Corporate Card agreement, your company, as a reliable 

third party, shall identify the applicant in accordance with Section 154 of the 

German Fiscal Code (AO) and the relevant provisions of the German Money 

Laundering Act (GwG) and any official statements of the German Federal 

Financial Supervisory Authority (BaFin) concerning measures implemented 

by financial institutions / payment institutions to combat and prevent money 

laundering.

The company operates as a reliable third party and shall point one or more 

officers. On behalf of American Express, the officer(s) shall carry out the 

authentication check during the application process.

This information sheet details how you are to carry out identification and 

what you must take into consideration:

1.   The personal attendance of each applicant is mandatory!

2.   In order to verify his or her identity, the applicant must present  

a valid personal identity document or passport. Other 

documents (e.g. driving licences) do not meet the legal 

requirements! 

3.    The officer(s) must be satisfied that the external features of  

the person are consistent with the person’s photograph and 

information in his or her personal identity document or passport.

4.   The following applies to the internal identification of new card 

applicants: The information required by the authentication check 

must be recorded in the relevant fields of the Corporate Card 

applications. 

5.   The following information must be recorded:

 •  Type of document presented 

(personal identity document or passport)

 •  Number and issuing authority of the presented document

 •  Date and place of birth

 •  Nationality

 •  Name(s) and surname (name at birth if applicable)

 •  Address (if available)

6.   The officer(s) must create a legible copy of the personal identity 

document (front and rear side) or passport. The copy must be 

attached to the card application. 

If the information has already been entered in the application or on the 

Form, the officer of the company must check the information against the 

presented personal identity document or passport.

The person in charge of identification for the company must confirm the  

due performance of the authentication check by providing his or her name  

in block capitals and then signing and dating.

After it has carried out the identification procedure, the company shall 

send the Form and a copy of the personal identity document or passport 

directly to 

American Express Europe S.A. (Germany branch),  

Theodor-Heuss-Allee 112, 60486 Frankfurt am Main

Thank you for your support!  

You are helping your company and your colleagues to process 

business expenses with company cards conveniently and securely.
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This is a translation of the German ‘Financial remuneration and/or subsidiary agreements’. The English translation should be considered for informational  purposes  

only and shall just reflect the content of the German Terms & Conditions. We accept no responsibility for any misunderstanding which could result from this translation. 

Anlage 1 zur Vereinbarung über die Identifizierung nach dem Geldwäschegesetz als zuverlässiger Dritter:  

Wichtige Informationen zur unternehmensinternen Identifizierung

(01.2022)

American Express ist ein Zahlungsinstitut und unterliegt als solches 

in Deutschland den Bestimmungen des Gesetzes zur Bekämpfung der 

Geldwäsche und Terrorismusfinanzierung (Geldwäschegesetz, GwG).

Auf der Grundlage der Corporate Card Vereinbarung wird Ihr Unternehmen 

als zuverlässiger Dritter die Identifizierung des Antragstellers gemäß § 154 AO 

sowie den einschlägigen Regelungen des Geldwäschegesetzes (GwG) und 

etwaigen Verlautbarungen der Bundesanstalt für Finanzdienstleis tungs auf-

sicht (BaFin) über Maßnahmen der Finanzdienst leistungs institute  / Zahlungs-

institute zur Bekämpfung und Verhinderung der Geldwäsche durchführen.

Das Unternehmen handelt als zuverlässiger Dritter und benennt eine(n) oder 

mehrere Beauftragte(n). Diese(r) führt / en die Legitimations prüfung im 

Rahmen des Antragsver fahrens, im Auftrag von American Express, durch.

Das vorliegende Merkblatt informiert Sie darüber, wie die Identifizierung 

durchzuführen und was von Ihnen hierbei zu beachten ist:

1.   Die persönliche Anwesenheit des / der jeweiligen Antragstellers /  

Antragstellerin ist zwingend erforderlich!

2.   Der  /  Die Antragsteller / Antragstellerin hat zur Überprüfung  

seiner / ihrer Identität einen gültigen Personalausweis oder 

Reisepass vorzulegen. Andere Dokumente (z. B. Führerschein) 

erfüllen die gesetzlichen Anforderungen nicht! 

3.    Der / Die Beauftragte hat sich zu überzeugen, dass die äußeren 

Merkmale der Person mit ihrem Bild bzw. den Angaben im Personal-

ausweis oder Reisepass übereinstimmen.

4.   Für die unternehmensinterne Identifizierung neuer Kartenan-

tragsteller gilt: Die für die Legitimationsprüfung erforderlichen  

Angaben sind auf den entsprechenden Fel dern der Corporate Card 

Anträge festzuhalten. 

5.   Festzuhalten sind folgende Angaben:

 •  Art des vorgelegten Dokuments  

(Personalausweis oder Reisepass)

 •  Nummer und ausstellende Behörde  

des vorgelegten Dokuments

 •  Geburtsort / Geburtsdatum

 •  Staatsangehörigkeit

 •  Name, Vorname(n) (ggf. Geburtsname)

 •  Anschrift (sofern enthalten)

6.   Die / Der Beauftragte erstellt eine gut leserliche Kopie des vor-

gelegten, gültigen Personalausweises (Vorder- und Rückseite)  

oder des Reisepasses. Diese Kopie muss dem Kartenantrag bei-

gefügt werden. 

Falls die Angaben bereits in dem Antrag bzw. dem Formular eingetragen 

sind, müssen diese anhand des vorgelegten Personalausweises oder Reise-

passes vom Beauftragten des Unternehmens überprüft werden.

Die ordnungsgemäße Durchführung der Legitimationsprüfung ist durch die 

Angabe des Namens, des vom Unternehmen beauftragten Identifizierungs-

verantwortlichen in Druckbuchstaben, Unterschrift und Datum zu bestätigen.

Nach Durchführung der Identifizierung wird das Unternehmen das Formular 

sowie eine Kopie des Personalausweises oder Reisepasses unverzüglich und 

unmittelbar übersenden an 

American Express Europe S.A. (Germany branch),  

Theodor-Heuss-Allee 112, 60486 Frankfurt am Main

Schon jetzt danken wir Ihnen herzlich für Ihre Mitwirkung!  

Sie tragen damit dazu bei, dass Ihr Unternehmen und Ihre Mitarbeiter 

die Geschäftsausgaben komfortabel und sicher über Firmenkarten  

abwickeln können.

Anlage 1 zu ZV 3
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